

香港社會服務聯會

「綜援及公共福利金計劃的居港規定」討論會

日期：二零一零年七月二十一日 (星期三)
時間：上午十時至下午十二時三十分
地點：香港灣仔軒尼詩道15號溫莎公爵社會服務大廈二樓202室
語言：廣東話
主持：黃貴有先生
社聯社會保障及就業政策專責委員會主席

程 序 (暫定)

上午 10:00 - 10:15 登記

上午 10:15 - 11:30 諮詢員分享

- (1) 從法律角度看綜援計劃居港規定司法覆核案件及相關課題
莊耀洸律師
香港人權監察 主席
香港教育學院 專任導師
- (2) 進行司法覆核的前因後果及未來的跟進
吳衛東先生
香港社區組織協會 社區組織幹事
- (3) 綜援/高齡津貼/傷殘津貼申領前及領取期間的居港規定所涉
及的關注項目及爭取改善相關政策的策略建議
羅致光博士
香港大學社會工作及社會行政學系 副教授

上午 11:30 - 下午12:30 台下討論、回應及總結

The Hong Kong Council of Social Service

Forum on “Residence Requirements under the CSSA and Social Security Allowance Scheme”

Date : July 21, 2010 (Wednesday)
Time : 10:00 a.m. - 12:30 p.m.
Place : Room 202, 2/F Duke of Windsor Social Service Building, 15 Hennessy Road, Wanchai, HK
Language : Cantonese
Moderator : Mr. Wong Kwai Yau
Chairperson
Specialized Committee on Social Security and Employment Policy, HKCSS

Programme (tentative)

A.M.10:00–10:15 Registration

A.M.10:15–11:15 Sharing from Resource Persons

- (1) The judicial review of the residence requirements under the CSSA scheme and related issues – the legal perspective

Mr. Chong Yiu Kwong, Solicitor
Chairperson, Hong Kong Human Rights Monitor
Teaching Fellow, The Hong Kong Institute of Education

- (2) Background and experience of filing the case for judicial review and future follow-ups

Mr. Ng Wai Tung
Community Organizer
Society for Community Organization

- (3) Issues related to the residence requirements for applying and during the period of receiving CSSA/OAA/DA, and suggested strategies for pursuing improvement to existing policies

Dr. Law Chi Kwong
Associate Professor
Department of Social Work and Social Administration
The University of Hong Kong

A.M./P.M. 11:15 –12:30 Discussion and concluding remark